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Prvý nástup! 

 
Slávnostné otvorenie školského roka 2022/2023. 
 

              Po krásnych dlhých prázdninách nám opäť začal, dúfajme, že rovnako krásny, 

nový školský rok.  

              Študenti si spolu s učiteľským zborom vypočuli milé  uvítacie prejavy z úst pani 

riaditeľky a pani zástupkyne. Žiaci vyšších ročníkov predviedli  dokonalé státie v pozore 

v zarovnaných zástupoch, zatiaľ čo prváci sa pomaly rozhliadali a zoznamovali s novým 

prostredím a tvárami. Na tohtoročné slávnostné otvorenie školského roka bola špeciálne 

nachystaná aj naša škola, ktorá prešla počas prázdnin rozsiahlou rekonštrukciou a svojich 

starých i nových žiakov privítala vynovená a modernizovaná. 

               Dúfame, že vylepšené priestory a vybavenie školy prispejú k vytvoreniu príjemnejšej  

atmosféry pre štúdium i zábavu  a všetci si užijeme úspešný a príjemný školský rok. 

 

 

   

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Prvý polrok očami prvákov 

Zaujímalo nás, ako sa im na našej skole páči, či sú spokojní, či ich niečo prekvapilo, 

alebo či čo by menili. Z odpovedí sme sa okrem iného dozvedeli, že naši prváci sú 

veľmi jemné a plaché bytosti, pretože  si všetci  priali ostať v čiastočnej alebo úplne 

anonymite, čo sme samozrejme plne akceptovali. 

Prvé týždne boli ťažšie, s nikým som sa nepoznala a skoro nikto sa s nikým nebavil, spoznávala som 

učiteľov a učebne a ako táto škola funguje. Ale teraz keď nad tým rozmýšľam som rada za  to aká táto 

škola je. Prvý polrok ale prešiel vážne rýchlo a za tú dobu som sa toho dosť naučila. Nečakala som že 

by ma to až tak bavilo. Tento polrok bol jeden z najlepších čo som zatiaľ mala. Zistila som, že ma baví 

učiť sa o Slovensku a jeho krásach a dokonca aj nemčina. Som rada, že som si túto školu vybrala. 

                                                                                                                                                                    Melissa 

Život na tejto škole som si predstavovala úplne inak. Myslela som, že si tu nájdem chlapčenských 

kamarátov, ale namiesto toho mám triedu plnú dievčat. Dobre, že mám ešte stále kamarátov zo 

základnej školy. Škola je inak v poriadku, predmety mi celkom idú, okrem matematiky. Modlím sa, aby 

som celé tie štyri roky na tejto škole prežila alebo aby k nám do triedy prišli nejakí chlapci. 

                                                                                                                                                                   Anonym 

Od septembra sme toho zažili veľa.  Mali sme noc v škole. To bolo veľmi zábavné. Potom ale prišlo 

učenie, písomky a skúšanie. To už nebolo také zábavné. Telesné výchovy boli dosť náročné 

a vyčerpávajúce. Naše kondičky sa ale zlepšili. Pani profesorky a páni profesorky sú príjemní, pravdaže 

nájdu sa aj takí, ktorí nám nie sú až takí sympatickí.  So školou som ale spokojná. Tento odbor mi sadol.  

                                                                                                                                                                  Vanda 

Po prvom polroku sa mi na tejto škole páči. Škola je pekná, sú tu super učitelia a aj kamarátov som si 

našla.  Prestúpila som sem po týždni zo školy v Bratislave, kde sa mi nepáčilo. Pri nástupe  na túto školu 

som bola dosť nervózna, ale po pár dňoch som zistila, že je to tu fajn. V mojom odbore, služby 

v cestovnom ruchu, máme super predmety. Baví ma  ekonomika, geografia, ale aj slovenčina, angličtina 

a nemčina sú fajn.                                                                                                                                  Vivien 

Do tejto školy som sa moc tešila, aj keď spočiatku som sa obávala, že si nenájdem žiadnych 

kamarátov  a  hlavne, či budem schopná zvládať všetky školské povinnosti.   

No odkedy som tu, tak som zistila, že moje obavy boli zbytočné a som z toho šťastná.  Po polroku som 

si na školu veľmi zvykla, hlavne na nové kamarátky, ale aj učiteľov, cestovanie, zábavu, srandu.   Na 

tejto škole sa mi páči, že matematiku nemáme často a tiež telesná, proste všetko. Som strašne rada, 

že som sa sem dostala a môžem chodiť do takej úžasnej školy ako je táto.                               Viktória                                                                                                                                           

 

Moje pocity z tejto školy sú len pozitívne. Som rada, že práve túto školu som si vybrala. Strašne dlho 

som rozmýšľala nad niečím s týmto zameraním a nakoniec sa mi to splnilo.  

Rada hodím do tejto školy. Sú ti príjemní ľudia a učitelia. Celá škola je priam úžasná. 

Som veľmi spokojná, že chodím práve na tento odbor.                                                                  Vanesa                                                                                                                                      



Strelnica Emel 

Blatné.  
 

Všetky terče trafené,   

úspešný praktický výcvik za nami. 

 

Študenti III. ročníka OOM absolvovali kurz 

zameraný na správnu a bezpečnú 

manipuláciu so zbraňami a strelivom. Na 

záver výcviku vykonali streľby z ručných 

palných zbraní ( pištole, samopaly, útočné 

pušky...). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Noc v škole 

 

Keď som nastúpila na tento odbor, rovno 

prvý týždeň nám oznámili, že sa bude 

konať noc v škole. Nikto nevedel, čo sa 

bude diať, no z názvu sme usúdili, že to 

bude iste skvelý deň a noc.  

Celá akcia začala návštevou Policajnej školy 

v Pezinku. Poukazovali nám priestory školy 

a dozvedeli sme sa milión nových vecí. Na 

poobedie sme mali pripravené športové 

aktivity, ktoré nám mali poskytnúť približný 

obrázok toho, čo sa budeme na našej škole 

nasledujúce 4 roky  učiť.  

Večer nám oznámili, že pôjdeme na nočnú 

prechádzku. Jediná inštrukcia, ktorú sme 

dostali bola, že si máme zobrať baterky. 

Vonku sme sa zoradili a vyrazili sme. Išli 

sme na zrúcaninu. Bol tam nádherný 

výhľad. Cestou späť sme si ešte išli pozrieť 

kaštieľ. No popravde, v tej tme sme  skoro 

nič nevideli.  

 Po návrate z prechádzky na nás čakalo 

prekvapenie. Pizza. Tá nás všetkých veľmi 

potešila, keďže večera nebola moc dobrá. 

Teda aspoň mne moc nechutila. Lenže 

z radosti z dobrého jedla sa nakoniec stal 

menší problém. Jednej dvojici totiž nevyšla 

pizza, čoho jediným vysvetlením je fakt, že 

iná dvojica zjedla dve pizze. Keďže sa nik  

nepriznal, museli sme si odpykať trest 

všetci  spoločne.  

Čakala nás riadna dávka cvičenia a behu. 

Nakoniec sme to ale v zdraví zvládli a aspoň 

sme nemuseli mať výčitky z večerných 

sacharidov.  

Spanie sme museli zvládnuť v triedach na 

karimatkách, ale bolo to celkom zábavné.  

 

 

 

Na noc sme boli rozdelení. Chlapci zvlášť, 

dievčatá zvlášť. 

Túto noc by som zhodnotila veľmi 

pozitívne. Nad ránom sme si zbalili všetky 

naše veci a prezliekli sme sa do športového 

oblečenia. Pred raňajkami nás doslova 

vyhnali von na futbalové ihrisko. Dali nám 

poriadne namáhavú rozcvičku. Po rozcvičke 

naše kroky viedli do jedálne, kde sme si dali 

raňajky. Následne sme si spolu s učiteľmi 

zhodnotili noc v škole a všetci sme sa 

pobrali domov.                 Vanesa Baloghová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



V marci sme zasa my privítali  študentov 

z Českej republiky a Turecka. Našim  

zahraničným hosťom sme sa venovali 

celý týždeň, počas ktorého sme spoločne 

absolvovali viaceré výlety  a exkurzie. 

Okrem Bratislavy sme  vyrazili napríklad 

na Chopok alebo do Železiarní 

Podbrezová. 

 

Chopok alebo do Železiarní Podbrezová. 

 

Vzdelávame sa 

s Erazmom 
 

Náš týždeň na Morave 

 

Začiatkom októbra sme sa zúčastnili 

projektu ,,Save Our Blue Planet“, ktorý sa 

konal na Morave, konkrétne v meste 

Frídlant nad Ostravicí. Okrem nás a českých 

študentov sa na tomto projekte zúčastnili 

aj žiaci a učitelia z Turecka. 

V nedeľu sme sa stretli na školskom 

parkovisku, kde si nás prebrali rodiny, 

v ktorých sme boli ubytovaní celý týždeň. 

V pondelok  ráno sme sa stretli v škole, kde 

sme prezentovali naše projekty. Robili sme 

pokusy na tému znečistenie pôdy. Po 

spoločnom programe nám českí študenti 

poukazovali ich školu a išli sme spolu na 

obed do ich školskej jedálne. Ich škola je 

moderná, veľká a študentom je k dispozícii 

množstvo odborných učební.  

Poobede sme mali v pláne podniknúť 

turistický výlet na vrch Ondřejník, ale 

bohužiaľ pršalo, tak sme ostali hrať 

kolektívne športy v telocvični.  Po skončení 

aktivít v škole sme mali spoločný program 

s rodinami.  

 

 

 

 

 

 

V utorok sme išli vlakom do Múzea vedy 

a technológie v Dolných Vítkoviciach. 

Múzeum bolo zaujímavé, aj zábavné. Odtiaľ 

sme sa presunuli do nákupného centra 

Nová Karolína, kde sme sa naobedovali, 

poprechádzali a poprezerali si obchody. 

V stredu sme išli na celodenný turistický 

výlet. Lanovkou sme sa dostali na super 

vyhliadku,  odtiaľ sme pokračovali pozrieť si 

sochu Radegasta, pri ktorej sme si dali 

prestávku a sledovali krásne okolie. Po 

prestávke sme pokračovali až do horského  

lanového parku, kde sme si každý mohli 

vyskúšať lanové lezenie v sprievode 

skúsených animátorov. 

Ďalší deň, štvrtok, sme sa vybrali na 

Technickú univerzitu do Ostravy. Študenti 

a pedagógovia nám ukázali pár pokusov, 

ktoré sa týkali merania kvality vody 

v Českej republike. Bolo to zaujímavé 

a získali sme  množstvo nových, užitočných 

informácií.  

Myslím, že sme si tento pobyt všetci užili. 

Veľmi sa nám páčil prístup českých 

pedagógov a žiakov. Našli sme si aj veľa 

českých, španielskych a tureckých 

kamarátov. Bolo super učiť sa aj iné jazyky 

ako angličtinu.                         Rebeka Bilická 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Pred dielom slovenského architekta Dušana  Jurkoviča 

Našim zahraničným priateľom sme ukázali Svätopluka aj Chopok 



  Lyžiarsky 

  výcvik 
 

 

   

 

 

Na lyžiarsky výcvik išiel skoro celý prvý 

ročník, doplnený  o pár druhákov.  

Necestovali sme spoločne, takže niektorí 

museli vstávať skôr, lebo išli autobusom či 

vlakom a niektorým stačilo vyraziť hodinu 

pred určeným časom stretnutia. Nakoniec 

sme sa ale všetci, plní radosti zvítali po 

prázdninách na hoteli v Jasnej. Rozdali  nám 

kľúče od izieb a dostali sme pokyny na 

nasledujúce hodiny. Podaktorí sa potešili, 

že tam majú svoje spriaznené duše zo 

starších ročníkov. Povybaľovali sme si naše 

veci,  zabavili sa  medzi sebou a po chvíli si 

nás  profesori  zavolali do detského kútiku, 

kde  nám dali rozvrh na nasledujúci deň. 

Stávali sme o siedmej ráno, nachystali sa a 

šli na najlepšiu časť dňa, raňajky. Na svahu 

si nás rozdelili do skupín, na základe našej 

lyžiarskej zdatnosti. Prvý deň sa niektorí iba 

spoznávali s dvoma tyčami, na ktorých mali 

pripevnené nohy.  Na hotel došli mnohí s 

vyplašenými tvárami, a neboli to len 

začiatočníci. Nakoniec to ale všetci zvládli 

bravúrne. 

Naše dni sa skladali z dvoch častí lyžovania.  

Ráno, kým svahy boli upravené, sme 

chodievali na Lúčky, Záhradky a tí lepší aj na 

Chopok. Ale nebolo by to ono, keby sa vždy 

jeden zo skupiny nestratil. Našli sa aj tri 

grácie, ktoré sa vybrali na druhú stranu 

Jasnej. Pani profesorka ich hľadala celá 

ustráchaná. Teraz odstupom času sa na 

tom spoločne bavíme.  

Po celom dni na svahu sme sa išli zabávať 

na hotelové izby. Spolužiaci boli nadšení z 

umývadla v strede izby a zo spoločných 

spŕch. Začali sa tu tvoriť prvé spoločné 

lásky, ktoré prinášali radosti, ale aj slzy. Tí  

šťastnejší sa zabávali spoločne, tí smutnejší 

prežívali spoločné  terapie na izbách. 

Rozprávali sa navzájom, čo ich trápi, dávali 

si rady a po polhodine tajného počúvania 

vyšiel zo skrine pôvabný mládenec, ktorý 

poznal  všetky ich smútky.  

Večerný program vymýšľali vždy určité 

skupiny. Stoličkový tanec si neužili len žiaci, 

ale aj naši skvelí profesori. Od tanca sme 

prešli k hádaniu postáv. Vystriedali sa tu 

postavy od princeznej až po striptéra. V 

stredu sme zavítali do Tatralandie. 

Vyskúšali sme bazény a tobogany spoločne 

s pánmi profesormi, ktorí si to užili rovnako 

ako  my. Spoznali sme aj inú stránku našich 

profesorov, zahrali sme si s nimi volejbal, 

kohutie zápasy a iné vodné hry. Štvrtok bol 

posledný deň, keď sme sa mohli lyžovať. 

Vybláznili sme na svahoch, vyskúšali sme si 

skoky a niektorí zlyžovali tie najstrmšie 

cesty. 

Lyžiarsky sme si náramne vychutnali. 

Zabavili sme sa, niektorí sa naučili lyžovať, 

niektorí sa zasa zlepšili, no a niektorí si 

domov odniesli nejakú tú  modrinku.  Ale 

neobralo ich to o radosť z lyžiarskeho. 

Spoznali sme sa viacej ako spolužiaci, naše 

vzťahy sa upevnili. Videli sme aj tú 

ľudskejšiu stránku našich profesorov, ktorí 

sa po večeroch s nami zabávali a tancovali.  

Tento týždeň lyžiarskeho bol skvelý. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                                     



Prehliadka Bratislavy 
Počas písomných maturít si naša trieda nielen oddýchla od učenia, ale navyše 

sme absolvovali aj pútavou exkurziu po pamätihodnostiach Bratislavy 

s výbornou sprievodkyňou pani profesorkou Páchnikovou.  

 
 

 

             

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

         

 Počas písomných maturít si naša trieda 

nielen oddýchla od učenia, ale navyše sme 

absolvovali aj skvelú exkurziu po 

pamätihodnostiach Bratislavy.  Prehliadku 

mesta sme začínali na Rybnom námestí, 

keďže sme mali zraz pri morovom stĺpe. 

Samozrejme, nie každý prišiel načas, takže 

sme vyrazili trochu neskôr, ale náladu nám 

to nepokazilo. Vonku bolo krásne, slniečko 

svietilo a my sme sa tešili, že nemusíme 

sedieť v škole. 

Prvé miesto, na ktoré sme sa vybrali bol 

Bratislavský hrad. Dovnútra sme sa, žiaľ, 

nedostali, ale okolie hradu a výklad našej  

 

 

pani profesorky Páchnikovej sme si 

vychutnali. Potom sme sa vybrali na  

prehliadku  historického centra. 

Prechádzali sme uličkami, z ktorých mnohé 

sme vôbec nepoznali alebo si ich doteraz 

poriadne nevšimli.  Pani profesorka nás 

každých pár metrov upozornila na nejakú 

zaujímavosť, architektonickú pamiatku 

alebo historickú udalosť, ktorá sa s tými 

miestami spája. 

Okrem Bratislavského hradu, ktorý je 

naozaj krásny, sme si prezreli  Dóm sv. 

Martina, Michalskú bránu, Slovenské 

národné divadlo, cukráreň Kormuth 



Confectionery alebo františkánsky Kostol 

Zvestovania Pána.  

 

Ten nás zaujal najmä jedným  exponátom – 

mumifikovanými pozostatkami sv. 

Reparáta, mučeníka zo 4. storočia. K tejto 

múmii sa údajne chodia modliť študenti 

pred dôležitou skúškou. Myslím, že ho 

v budúcnosti ešte určite navštívime.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

Po celom dni chodenia sme boli síce  

unavení, ale hlavným pocitom  bola 

spokojnosť zo zmysluplne stráveného dňa. 

Táto exkurzia bola veľmi obohacujúcim 

zážitkom,  najmä vďaka odbornému 

výkladu našej pani profesorky geografie, 

ktorej týmto ešte raz ďakujeme. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Maturita 2023 

 

V polovici marca absolvovali študenti štvrtých ročníkov prvú časť svoje skúšky 

dospelosti – písomnú maturitu zo slovenského jazyka a cudzích jazykov 

(anglického a nemeckého).  

 

Slohovú prácu zo slovenského jazyka museli napísať na jednu zo  štyroch tém: 

1. V zime na vidieku (Umelecký opis) 

2. Bezpečne na sociálnych sieťach (Výklad) 

3. Hľadel/Hľadela som ako vyoraná myš! (Rozprávanie) 

4. Má zmysel kandidovať do školského parlamentu? (Diskusný príspevok) 

  

Slohová práca z angličtiny bola na tému: 

Man and Nature 

 

Okrem slohu sa museli maturanti popasovať aj s testami, ktoré poriadne preverili ich 

jazykové  znalosti a komunikačné zručnosti. 

Po písomnej skúške, ktorú snáď všetci zvládli, čaká študentov najdôležitejší deň ich 

stredoškolského života, ústna maturita. Tá sa bude konať v termíne 29. 5. – 2. 6. 2023 

Predtým dostanú žiaci možnosť doladiť svoje vedomosti počas akademického týždni, ktorý 

začína 22. mája. 

Pevne veríme, že všetci maturanti nasledujúce týždne využijú na dokonalé upevnenie 

vedomostí a schopností, ktoré počas svojho štvorročného štúdia nadobudli a pred maturitnú 

komisiu  a hlavne do života  pôjdu dokonale pripravení.  

 

Držíííme vám palce !!! 
 

https://www.zones.sk/studentske-prace/slohove-prace/9830-zima-umelecky-opis/
https://www.zones.sk/studentske-prace/slohove-prace/6162-socialne-siete-vplyv-socialnych-sieti-uvaha/
https://www.zones.sk/studentske-prace/anglictina/21520-man-nature/


Stužkové 

 

Tento rok sa maturanti konečne dočkali aj príjemnej udalosti, ktorá je už dlhé 

desaťročia spojená s posledným ročníkom strednej školy – stužkovej slávnosti. 

 

 
Aj keď sa možno neuchová v pamäti navždy, určite predstavuje okamih, na ktorý sa všetci 

študentov tešia,  pripravujú a následne naň dlho spomínajú. 

Stužkové, ktoré naši študenti na prelome októbra a novembra zorganizovali – a boli celkovo 

tri, keďže IV. S a IV. B oslavovali spolu – mali všetko, čo má správna slávnosť obsahovať.  

Krásnych mladých ľudí v oblekoch a večerných šatách, dojatých a hrdých rodičov i profesorov, 

trochu trémy  a obáv ako to celé dopadne, trochu nostalgie  a spomínania na posledné štyri 

roky, ale najmä veľa zábavy a dobrej nálady, čo dokumentujú aj fotografie.  

Dúfajme, že tak ako sa vydarili študentom stužkové slávnosti, vydarí sa im aj samotná skúška 

dospelosti – maturita. 
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Slávili sme  

Valentína   

Prejavy náklonnosti, lásky a  radosti 

prebiehali vo veľkom. 

Nechýbalo ani posielanie 

valentínok a niektoré sa dokonca 

ušli priamo škole.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Valentínka pre pána profesora 

Norberta Barkola 

Ste veľký frajer! 

 

Valentínka pre pani profesorku 

Zdenku Pätoprstú 

Veľmi milá a príjemná triedna profesorka 

Konečne si vydýchnete, keď odíde 4.B. 

 

Valentínka pre školu 

Milujem vždy keď chodím tvojimi útrobami, 

tvojimi dlhými chodbami, padajúca 

omietka ma pohládza svojim nežným 

dotykom. 

Vždy na mňa ráno hľadíš ako stará dáma 

v rokoch na malého chlapca. Vekový rozdiel 

značný, ja viem. Ale vždy keď ťa vidím, tvoju 

fasádu, tie tvoje veľké drevené staré okná, 

nemôžem si pomôcť. Idem po tebe ako 

hladný vlk po koristi. Chcem byť stále 

v tebe. Deň čo deň, každý deň, sedem hodín 

Na víkend sa však musíme odlúčiť. Ťažká to 

doba pre mňa. Chýbaš mi. V pondelok ťa 

vítam, v piatok sa lúčime. Ako dlho nám to 

takto ešte vydrží, rok, dva, potom ti dám 

nežný bozk na múry. Poslednýkrát sa za 

tebou obzriem, smutný to bude pohľad. 

Obaja vieme, že to jedného dňa musí prísť, 

keď sa ťa poslednýkrát dotknem, pozriem 

do tvojich rozpraskaným okeníc, dám ti 

zbohom a viac sa neuvidíme. Ale 

dovtedy...Budem si s tebou užívať každý 

deň. Zveľaďovať ťa, cestovať tebou od 

vestibulu do Káčka. Hoci si na mňa niekedy 

prísna a hráš sa na väzenie, aj tak ťa veľmi 

ľúbim a dúfam, že aj ty mňa. S veľkou 

láskou,  tvoj milujúci a oddaný 

                                                             Anonym 

 

 

 

 

 



 

Vedeli ste, že....? 

Svätý Valentín, bol biskup, ktorý  okrem 

mnohých  iných bohumilých skutkov, 

porušil cisársky zákaz a  sobášil  aj vojakov, 

čo viedlo až k jeho poprave. Deň  svätého 

Valentína zaviedol koncom piateho 

storočia  pápež Gelasius I. a stanovil ho na 

14. februára. Valentín je okrem snúbencov, 

manželov taktiež   patrónom včelárov, 

cestujúcich a turistov a epilektikov.  

 

Sviatok svätého Valentína ako patróna 

romantickej lásky a zamilovaných má 

svoje korene v stredovekom Anglicku, kde 

sa valentínska poézia rozšírila  ako súčasť 

dvorskej kultúry.  

 

Valentínovia prejavovali lásku svojim 

valentínam prostredníctvom poézie, ktorú 

buď prednášali, alebo im ju dávali ako list. 

Z ľúbostných básní sa postupne stali 

pozdravy vo forme listu či pohľadnice, 

ktoré sa nazývajú valentínky. Práve ony sa 

považujú za prvý druh pohľadnice a tradícia 

ich zasielania bola známa v Anglicku už v 

16. storočí. 

 

Pohľadnice sa v minulosti ručne vyrábali a 

obsahovali rôzne symboly lásky –amor, 

srdce, vtáky, kvety či uzol lásky. 

 

So sviatkom sa spája aj obdarúvanie 

partnerky. Tento zvyk bol rozšírený najmä 

medzi dvorskou aristokraciou v dobe 

renesancie, no postupne sa dostal aj medzi 

strednú triedu. Muži dávali svojim 

valentínam drahé šperky a rôzne 

spomienkové predmety. Ak mali ženy viac 

valentínov, tak od každého dostali dar.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



EKO rubrika 

 

Dokonalé splynutie s prírodou 

Nechceli by ste po sebe zanechať 

radšej strom ako chladný kus 

kameňa na cintoríne? 

 

Nový vládou schválený návrh zákona o 

kompostovaní ľudských tiel vo 

Washingtone je v platnosti od 1. mája 2020 

a bude obyvateľstvu umožňovať nové 

ekologické riešenie pochovávania. Inslee, 

autor projektu sa prezentuje ako obhajca 

životného prostredia. 

Tradičné pochovávanie zahŕňa využívanie 

rôznych materiálov, ktoré často vylučujú 

do pôdy škodlivé chemikálie. Kremácia má 

pre zmenu za následok emisie uhlíka a nie 

je energeticky užitočná. 

Transformácia človeka na pôdu sa bude 

uskutočňovať v opakovane použiteľných   

 

 

hexagonálnych repozičných nádobách, do  

ktorých sa telo uloží spoločne s ďalšími 

organickými materiálmi, ako napr. drevná  

 

Do kontajneru bude následne nahnaný 

vzduch a zmes bude ohrievaná po dobu 

troch dní na 55 stupňov Celzia. Všetko 

vrátane kostí a zubov bude rozložené. 

Neorganické látky, ako sú kovové výplne, 

kardiostimulátory a umelé končatiny budú 

podľa možnosti recyklované. Vďaka 

systému, ktorý vytvára dokonalé 

prostredie pre termofilné mikróby a 

prospešné baktérie sa všetko rýchlo rozloží. 

Riadením pomeru uhlíka, dusíka, kyslíka a 

vlhkosti systém vytvorí dokonalé 

prostredie pre to, aby tieto baktérie 

prosperovali. Materiál sa bude v niekoľkých 

bodoch počas procesu miešať, aby sa 

zabezpečilo dôkladné rozloženie. 

Výsledkom bude približne 1 m3 kompostu, 

ktorý môže byť využitý pri pestovaní rastlín. 

Napríklad stromu, ktorý by sa mohol stať 

vašim ekologickým pomníkom. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vízia budúceho kompostovacieho zariadenia. Zdroj: Recompose 

 

https://static1.squarespace.com/static/58d406b129687f49a5bfd26e/t/5bdca23ccd83667892bd6514/1541186159035/Recompose+Rendering.png?format=750w


OOM 

ochrana rybníkov 

 

Študenti odboru obrana a ochrana 

osôb v rámci svoje praxe  strážili 

školské rybníky Veľké Blahovo. 

 

 

Žiaci boli rozdelení do viacerých skupín 

a  spravidla po dvoch hodinách sa striedali 

v strážení rybníka. To bolo vykonávané 

hliadkovou a obchôdzkovou službou, 

pozorovaním a monitorovaním.  Študenti si 

tiež zriadili stanovište hliadky – hliadkový 

prístrešok a strážny oheň.  

Prax bola veľmi úspešná, všetky skupiny aj 

jednotlivci dokázali splniť uložené úlohy 

a hlavne dokonale ochrániť rybníky, 

z ktorých nezmizla ryba. Alebo si to aspoň 

nikto nevšimol.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Vybúvajte sa doružova 
 

Poriadne sa vyspať je nielen veľmi príjemné, ale aj nevyhnutné.  Zdravie, múdrosť a aj 

krása totiž priamo  závisia na kvalite a dĺžke nášho spánku. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Posledných 15 rokov výskumu prinieslo 

ohľadom spánku veľa prekvapujúcich 

zistení, ktoré z neho  pomaly, ale iste  

urobili základný pilier zdravia. Predbehol  

dokonca aj také stálice ako sú výživa 

a fyzická aktivita. Výskumy totiž dokazujú, 

že spánok ovplyvňuje úplne všetko. Diktuje 

koľko jeme, ako rýchlo prebieha náš 

metabolizmus, akí budeme tuční, chudí, 

ako budeme bojovať s infekciami, či akí 

sme kreatívni, bystrí, ako sa dokážeme 

vyrovnať so stresom, ako rýchlo 

spracujeme novú informácie, naučíme sa 

nové veci a ako dobre dokážeme 

usporiadať a uchovávať  spomienky.  A tiež 

ako skoro alebo neskoro dostaneme 

Alzheimera. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Málo spánku, veľa chorôbllllllllllllllll 

Bežné príznaky krátkodobého nedostatku 

spánku, ktoré sa prejavia po niekoľkých 

prebdených nociach pozná asi každý. 

Bolesť hlavy, nesústredenosť, nedostatok 

energie a, samozrejme, neskutočná únava. 

Nie vždy si však uvedomujeme možné 

dlhodobé dôsledky  spánkovej deprivácie. 

Výpočet negatívnych dopadov 

nedostatočného alebo nekvalitného 

spánku je ale veľmi dlhý a smutný.  

Výskumy jasne dokazujú, že pri  väčšine 

civilizačných ochorení ako je cukrovka 2. 

typu, rakovina alebo kardiovaskulárne, či 

imunitné ochorenia   hrá významnú úlohu 

práve nedostatok spánku.  



Prekvapivé je, že na to, aby sa v našom tele 

spustili neželané procesy, dokonca na 

génovej úrovni,  nemusí ponocovanie trvať 

ani veľmi dlho. Pred desiatimi rokmi vedci 

v Anglicku zistili, že už mesiac spánkového 

deficitu pozmenil funkcie 711 génov, 

vrátane tých, ktoré sa zapájajú do stresu, 

zápalov, imunity a metabolizmu.  Od týchto 

zasiahnutých génov tiež závisí, či dokážeme 

produkovať neustálu zásobu bielkovín na 

náhradu alebo opravu poškodených tkanív.  

A nedostatočná bunková regenerácia 

znamená jednoducho  predčasné starnutie 

organizmu so všetkým, čo k tomu patrí.  

  

 

 

 

 

 

 

Najviac trpí hlavička 

Aj keď je spánkom ovplyvnená každá telová 

sústava, jeho nedostatkom najviac trpí 

mozog. Ten totiž využíva náš odchod do 

ríše snov na dôkladnú detoxikáciu a očistu 

od všetkého škodlivého odpadu, ktorý sa 

v ňom počas dňa nahromadí. Tieto  procesy 

má na starosti iba pred pár rokmi  objavený 

glymfatický systém, ktorý zjednodušene 

povedané, každú noc mozog preplachuje 

tým, že cezeň pretláča mozgovomiešny 

mok. Táto detoxikácia, ktorá prebieha 

jedine počas kvalitného a dostatočne 

dlhého  spánku je nevyhnutná pre 

obnovenie funkcií mozgu a tiež nás chráni 

pred rozvojom neurodegeneratívnych 

ochorení ako je Alzheimerova choroba.  

Narušený spánok súvisí aj s kognitívnym 

poklesom.  Behom spánku mozog, okrem 

generálneho upratovania,  triedi 

vyhodnocuje a ukladá informácie ktoré 

počas dňa získal.  Tie sa najskôr uložia do 

krátkodobej pamäti a následne musí dôjsť 

k ich  prepisu, tzv. konsolidácii, do pamäti 

dlhodobej. A táto dôležitá vec prebieha 

práve  počas spánku alebo v menej 

dokonalej forme počas akéhokoľvek 

odpočinku, či nečinnosti. Náš mozog totiž 

najintenzívnejšie pracuje, keď sa zdá, že 

nerobí nič.    

Výskumy potvrdili, že študenti, ktorí sa po 

prednáškach dobre vyspali boli pri testoch 

schopní vydolovať zo svoje pamäte oveľa 

viac z toho čo sa naučili. Takže aj keď platí, 

staré známe učiť sa, učiť sa, učiť sa, zdá sa, 

že ešte dôležitejšie je dobre sa vyspať.  

 

 

Aj svaly rastú v posteli 

Spánok je dôležitý aj pre nadobudnutie sily 

a svalstva.  Nepôjde to, samozrejme,  bez 

príjmu správnych potravín a cvičenia, ale 

výskumy dokazujú, že aj niekoľko 

prebdených nocí bez dostatočného spánku 

znižuje reakciu svalov na príjem živín a 

ich budovanie neprebieha ideálne. Dva 

anabolické hormóny, testosterón a rastový 

hormón, ktoré sú okrem iného spojené so 

znížením telesného tuku a nárastom 

svalovej hmoty, sa totiž uvoľňujú práve  

počas spánku. Experimenty ukázali, že už 

obmedzenie spánku na 5 hodín viedlo 

u mladých mužov k výraznému zníženiu 

hladiny testosterónu a rovnako bol 

ovplyvnený aj rastový hormón. 

Taktiež  doplnenie zásoby glykogénu vo 

svaloch, ktoré prebieha až 24 hodín po 

cvičení sa bez spánku značne skomplikuje. 

Výskumy odhalili že už jedna prehýrená 

a nedospatá noc jeho zásoby výrazne 

znížila A svaly bez glykogénu zhoršia váš 

následný výkon.  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Radšej meškať ako sa nevyspať 
Ako si zabezpečiť čo najlepší spánok? 

V prvom rade je dôležité uvedomiť si ako 

veľmi je pre naše zdravé a úspešné 

fungovanie potrebný a čo všetko riskujeme 

tým, že mu nevenujeme dostatočnú 

pozornosť. Základným pravidlom je dopriať 

si každú noc súvislých osem až deväť hodín 

spánku. Staré matere a aj niektorí 

odborníci tvrdia, že ideálne je zaspať pred 

22. hodinou, ale väčšina sa zhodne, že 

najdôležitejšia je pravidelnosť, čiže 

zaspávať každý deň približne v rovnakom 

čase. Druhá dôležitá vec pre kvalitný 

spánok je úplná tma. Takže zatemniť okná 

a z postele odstrániť všetko blikavé, hlavne 

pokiaľ to na nás bliká modrým svetlom. 

Odporúča sa tiež stiahnuť kúrenie, keďže 

naše telo si dokázateľne lepšie oddýchne  

pri nižších teplotách.   

A v neposlednom rade, budík. Ideálne, 

a vlastne jediné zdravé, je vstávať bez 

neho. Pokiaľ to bez neho nejde, vyberte si  

na budenie čo najjemnejší a najslabší zvuk. 

A ak vám niektoré ráno zarinčí do ucha a vy 

intenzívne cítite, že pre vaše telo je ešte 

naozaj hlboká noc, tak ho proste vypnite 

a spite ďalej. Asi prídete neskoro,  

ale zato dobre vyspinkaní a bez rizika 

poškodenia  neurónov. A to sa počíta. 

Nikdy neviete, koľko vám ich ešte 

ostáva.ale zato dobre vyspinkaní a bez 

rizika poškodenia  neurónov. A to sa počíta. 

Nikdy neviete, koľko vám ich ešte ostáva. 

 

 

 

 

 

 Zopár vyskúmaných zaujímavostí    

-  Niektoré  negatívne dopady 

krátkodobého spánkového dlhu sa dajú 

zvrátiť dospaním sa. Vedci zistili aj ideálny 

čas potrebný opravu škôd – treba niekoľko 

nocí spať v priemere  9,7 hodiny. 
-  Jediná noc spánkovej deprivácie (menej 

ako 6 hodín spánku) vedie nasledujúci deň 

k neúmyselnej konzumácii 400 až 500 kcal. 

-  Študenti, ktorí sa po prednáškach dobre 

vyspali boli pri testoch schopní vydolovať 

zo svojej pamäti oveľa viac z toho čo sa 

naučili ako ich nevyspatí spolužiaci. 

-  Tí, ktorí spia menej ako 6 hodín majú 

v krvi viac zápalových bielkovín a zvýšenú 

hladinu stresových hormónov. 

- Opakovaný výskumy potvrdili výrazne 

vyšší výskyt rakoviny u ľudí pracujúcich na 

smeny.   

- V jednej štúdii bola v skupine ľudí 

s narušeným spánkom o niekoľko rokov 

pozorovaná až dvakrát vyššia 

pravdepodobnosť rozvoja demencie. 

-  Ďalšia štúdia ukázala, že už  jedna noc 

spánkovej deprivácie u zdravých 

dobrovoľníkov viedla k dvadsať 

percentnému nárastu dvoch markerov 

poškodenia neurónov, čo znamená, že 

naše drahocenné mozgové bunky môže 

poškodiť už jedna prebdená noc. 



Súťažíme a často vyhrávame  

 
Šampionát v pretláčaní rukou  

Na Majstrovstvách SR v  pretláčaní rukou sa predstavili viaceré  talenty z Armwrestling klubu, 

ktorý je súčasťou Klubu ZSŠPo pri Spojenej škole v Ivanke pri Dunaji. V ťažkých zápasoch sa 

rozhodne nestratili a traja zverenci  pána profesora PaedDr. Ladislava Štrbu  v nich získali 

cenné kovy. Gratulujeme Soni Krajčiovej, Samuelovi Elizovi a Valentínovi Lenghartovi. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Basketbal 

Sme najlepší v celom okrese! 

Dievčatá aj chlapci postúpili do    

Dievčatá aj chlapci postúpili do 

krajského kola z prvého miesta.   

                                                             

 

 

 

 



 

Florbal  

 

Chlapci zdolali všetky tímy v okresnom 

kole. Majú krásny pohár a postup do 

krajského kola, kde im budeme držať  

Palce. 

Dievčatá vybojovali v okresnom kole 

krásne druhé miesto, takže majú diplom 

a našu gratuláciu.  

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

                                                           

 

 

 

 

 

Malý futbal 

 

Stredoškolskej ligy, ktorú organizuje SZMF 

sa zúčastnili chlapci aj dievčatá.  Tie si 

zaslúžene vybojovali druhé miesto, keďže 

prehrali  iba jediný raz. Zľahka sa dostali až  

do finále a umiestenie bolo jasné. Prváčka 

Gabriela Reiselová si  navyše odniesla cenu 

za najlepšiu brankárku turnaja.  

Veľká gratulácia! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Občas si zasúťažíme aj hlavou 

Na Klokanovi sme si pomerali sily v riešení  

logických  príkladov a teraz už vieme že 

najbystrejšou hlavičkou na škole je  Tomáš 

Tlachač. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Volejbal – mix   

 

Chlapci aj dievčatá sa zúčastnili okresného  

kola. Kde síce nevyhrali, ale aj tak im patrí 

jedno veľké ĎAKUJEM za reprezentáciu 

školy. 

 

 

Jazyky – anglický, nemecký 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Stále sa niečo  

deje  
 
Okrem intenzívneho štúdia stíhame 

aj  oslavy, exkurzie, veľtrhy, 

dobročinnosť...  

Tu je len malý  obrazový výber 

z toho, čo všetko sa na škole za 

posledné mesiace dialo.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Na našu školu  zavítal 

jej bývalý žiak, Radovan Kazarka, 

 

ktorý sa pravidelne zúčastňuje pretekov 

Dakar-Classics. So študentami sa podelil 

o svoje zážitky a skúsenosti a samozrejme 

im v plnej kráse predviedol autíčko, 

s ktorým v roku 2022 zvládol všetkých 13 

etáp náročných pretekov.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pomáhali sme 

Tradičnú zbierku Ligy proti rakovine sme 

podporili aj tento rok. Kto mohol, prispel 

a dostal narcis. Naše dievčatá vyrazili aj do 

ulíc, aby vyzbierali čo najviac. Výsledný 

obnos bol veľmi slušný,  celkovo 684,78 €.  

 

 

 

 



Medzinárodný veľtrh cestovného ruchu ITF SLOVAKIATOUR  

Študenti odboru Služby v cestovnom ruchu sa na ňom mohli  oboznámiť s ponukou 

jednotlivých krajín, regiónov, miest a obcí, združení i cestovných kancelárií.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Vyrazili sme do Talianska 

 Vďaka pozvaniu partnerskej strednej 

školy ITS Deledda-Fabiani z mesta Terst v 

severnom Taliansku sa naši učitelia a 

študenti zúčastnili podujatia International 

Friendship Week. Predniesli prezentácie  

o slovenských tradíciách a o našej škole. V 

rámci programu absolvovali poznávacie 

exkurzie v Terste a okolí a navštívili aj 

nádherné Benátky. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

A  do Viedne 

Výlet sme začali ako sa patrí – kultúrou.  

Prezreli sme si zámok Schönbrunn, 

historické centrum aj Štefanský dóm. A na 

záver sme si predvianočnú náladu vylepšili 

na vianočných trhov. 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Výstava a ochutnávka medu 

O ochutnávku včelích produktov  sa postarali 

žiaci II. C, ktorí  okoloidúcich poinformovali aj 

o úžasných účinkoch medíkov a ďalších včelích 

produktov na ľudské zdravie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vianočnú atmosféru umocnili aj vianočné 

trhy, kde boli všakovaké dobroty 

a  dekorácie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Oslavovali sme Halloween 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zavítal k nám Mikuláš 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Obzreli sme si letisko 

 

A poriadne z blízka. Študenti mali možnosť 

oboznámiť sa s biologickou ochranou 

letiska, prácou hasičov či policajným 

psovodom letiska. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                     



 


